
PROTOKÓŁ Nr XXI/2012 
Sesji Rady Gminy Skąpe 

z dnia 27 lipca 2012 r.

Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Olczak otworzył o godzinie 9~ obrady XXI Sesji Rady 
Gminy. Przywitał zebranych radnych i sołtysów, Wójta Gminy Zbigniewa Wocha i Skarbnika Gminy 
Jarosława Wisza. Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Olczak stwierdził, że na stan 15 radnych 
obecnych jest 14 (lista obecności w załączeniu). Następnie zapytał, czy do przesłanego porządku 
posiedzenia ktoś chciałby wprowadzić zmiany. Ponieważ zmian nie zgłoszono, Przewodniczący 
poddał pod głosowanie porządek obrad. W wyniku głosowania został on jednogłośnie przyjęty 
i przedstawia się następująco:

I. Otwarcie obrad sesji.
II. Interpelacje i wnioski.

III. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania.
IV. Informacja o realizacji uchwał Rady Gminy i pracy Wójta w okresie międzysesyjnym.
V. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmiany uchwały Nr XVI/109/2011 Rady Gminy Skąpe z dnia 29 grudnia 2011 r. 
w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej Gminy Skąpe na rok 2012,

b) zmiany uchwały Nr XVI/110/2011 Rady Gminy Skąpe z dnia 29 grudnia 2011 r. 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Skąpe na lata 2012- 
2018.

VI. Sprawy różne.
VII. Przyjęcie protokołu XX sesji Rady Gminy.

VIII. Zamknięcie obrad.

Ad. II Interpelacje i wnioski.
Radny Wiesław Zawiślak poinformował o potrzebie naprawy rowu melioracyjnego w m. Skąpe 

przy posesji nr 33 oraz zgłosił konieczność naprawy niedrożnej instalacji burzowej w m. Skąpe, 
wzdłuż drogi powiatowej Skąpe-Darnawa.

Radny Robert Krych poprosił o szybką interwencję w sprawie naprawy pobocza drogi 
powiatowej w m. Rokitnica. Po intensywnych opadach deszczu pobocze zostało wymyte i wypłukane 
przez płynącą wodę deszczową i stwarza zagrożenie dla kierujących i pieszych. Najbardziej 
niebezpieczne miejsce zostało zgodnie z poleceniem policji odrodzone biało-czerwoną taśmą.

Sołtys wsi Rokitnica Wiesław bajeczko zgłosił następujące wnioski:
-- potrzebę naprawy nieświecącej lampy ulicznej w ni. Rokitnica (wyjazd w kierunku Ołoboku),
- naprawę hydrantu koło świetlicy wiejskiej w Rokitnicy,
- doprowadzenie wody do boiska (przed planowanymi dożynkami), skoszenie trawy, ułożenie 

placu z polbruku, a w dalszej kolejności ogrodzenie boiska,
- egzekwowanie od firmy koszącej potwierdzenia wykonania prac przez sołtysa i dostarczenie 

sołtysom map z miejscami wyznaczonymi do koszenia,
- omawianie interpelacji zgłoszonych na poprzedniej sesji.

Radny Krzysztof Szymczak wnioskował o:
- wyczyszczenie studzienki przy posesji Nr 1 w m. Zawiszę,
- zamontowanie zasuwy na przesyle wody z Węgrzynie do Zawisza,
- zapytał czy właściciele domów wybudowanych w obrębie Kalinowych Pół plącą już podatki do 

gminy,
™ zapytał czy Starostwo Powiatowe zwróciło gminie środki finansowe za wykonanie odwodnienia 

w Węgrzyn i cach.
Radny Andrzej Sworek poprosił o:

- wykonanie jednego koszenia boiska w Węgrzynicach przez SZGK oraz o przydział kosiarki dla 
Węgrzynie, ponieważ ta będąca na stanie sołectwa zepsuła się,

- wymianę ogrodzenia stawu p.poż. w miejscowości Węgrzynice,
naprawę fatalnej nawierzchni drogi powiatowej Węgrzynice-Błonie,

- wykoszenie pozostawionego pasa zieleni przy budynku hydroforni,



- nawiezienie tłucznia na drogę przy hydroforni,
- zinwentaryzowanie i uzupełnienie braków w oznakowaniu ścieżek rowerowych.

Sołtys Ołoboku Daniel Lisowski zgłosił następujące interpelacje:
- wystąpienie do Starostwa Powiatowego o systematyczne koszenie poboczy dróg powiatowych 

w m. Ołobok,
- nawiezienie tłucznia na drogi gminne,
- interwencję w firmie wywożącej odpady, aby w wyznaczonym terminie pojemniki do połowy 

zapełnione także były opróżniane,
- o interwencję u osób, które korzystają ze świadczeń z pomocy społecznej, aby zadbały 

o porządek wokół własnych posesji.
Radny Mirosław Olczak poprosił o ustawienie w Niekarzynie dodatkowego pojemnika na odpady 

plastikowe.
Radna Agnieszka Żak-Gwizda wnioskowała o:

- odnowienie w m. Międzylesie miejsc, wskazujących przejścia dla pieszych (P-10), przed 
rozpoczęciem roku szkolnego,
wykoszenie trawy między grobami na cmentarzu, na którym chowani są pensjonariusze ze 
szpitala w Ciborzu,

- omówienie z dyrekcją szpitala w Ciborzu tematu uporządkowania i odnowienia tabliczek na 
grobach; po wstępnych rozmowach szpital deklaruje partycypację w kosztach.

Ad. III, IV
Wójt Gminy odniósł się do zgłoszonych wniosków i interpelacji.

Interpelacje zgłoszone przez radnego Andrzeja Sworka:
- z uwagi na awarię kosiarki, koszenie boiska sportowego zostanie wykonane przez pracowników 

SZGK,
- ogrodzenie stawu p.poż. -- póki co wymieniona została tylko część wejściowa, pozostała wymaga 

pilnej interwencji i zostanie wymieniona w najbliższym możliwym czasie, kiedy tylko 
pracownicy SZGK będą mogli. W tej chwili wszystkie prace wykonują nie w ośmioro, jak miało 
to miejsce w ubiegłym roku, tylko w pięcioro. Jak wszyscy wiemy podjęte działania były 
wynikiem zamknięcia roku budżetowego ze stratą wysokości prawie 200 tys. zł. Najważniejszym 
zadaniem przypisanym SZGK jest prawidłowe funkcjonowanie sieci wodociągowych 
i kanalizacyjnych i ich bieżąca konserwacja. Po ostatnich nawałnicach, doszły dodatkowe pilne 
prace do wykonania. Duże problemy były w Węgrzyn i cach, Międzylesiu czy też Rokitnicy. 
W Węgrzynicach podjęliśmy działania odwadniające, za które Starostwo nie zwróci nam 
środków, ale zobowiążemy ich do wyczyszczenia przepustów. Aktualnie w Międzylesiu 
odtwarzany jest system odwodnienia miejscowości.

Odnosząc się do kwestii koszenia terenów zielonych, Wójt pochwalił firmę wykonującą to 
zlecenie. Podkreślił, że w zakresie miejsc wyznaczonych do koszenia, firma posiłkuje się jego 
wskazówkami. Razem z koszącymi był w 80% miejscowości w gminie i dokonywali pomiaru 
obszarów do koszenia. W całej gminie jest to teren zajmujący ponad 14 ha, a w 2002 r. było to tylko 
3,6 ha. To co dzisiaj jest koszone jest wypadkową wskazywania kolejnych miejsc. Jeśli chodzi 
o cmentarze komunalne to do koszenia został wyznaczony pracownik SZGK, jednak w związku 
z różnymi zdarzeniami (urlopy, wzmożona ilość prac w Niesulicach, burze) nie był w stanie zadania 
od razu dokończyć. Ponadto Wójt był przekonany, że gmina nie zajmuje się wykaszaniem między 
grobami, z uwagi na możliwość uszkodzenia np. pomnika i taki sam wyznacznik został zastosowany 
odnośnie cmentarza szpitalnego. Wójt zapewnił, że przy następnym koszeniu to się zmieni i główne 
alejki, miejsca przy ogrodzeniach czy też te niezagospodarowane będą wykoszone. W przypadku 
cmentarza szpitalnego uważa, że konieczne jest spotkanie z dyrekcją i omówienie kwestii tabliczek 
i odpowiedzialności za utrzymanie porządku na cmentarzu.

Radny Andrzej Kałużny uważa, że zakresie koszenia wsi, to co ustalił Pan Wójt powinno być 
uzgadniane z sołtysem lub radnym, aby oni mogli przekazać sugestie zainteresowanym mieszkańcom.

Wójt Zbigniew Woch dodał, że temat koszenia pilotowany jest przez Panią Sekretarz i prosi 
sołtysów, aby po jej powrocie z urlopu skontaktowali się i zapoznali z miejscami wyznaczonymi do 
koszenia i przekazali ewentualne sugestie. W poprzednich latach to zadanie kosztowało nas około 
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40 tys. zł. Dzisiaj za usługę jednego obkoszenia całej gminy zapłaciliśmy ok. 8 tys. zł, udało nam się 
wynegocjować dobrą stawkę, a właściciel firmy nie ukrywa, że przy umowie na trzy lata, gotów byłby 
stawkę jeszcze obniżyć.

Odpowiadając na pozostałe interpelacje i wnioski Wójt poinformował, że:
- wykonawcy ścieżek rowerowych zlecimy przeprowadzenie inwentaryzacji;

Radny Andrzej Kołakowski zasugerował, aby słupki na oznaczenie ścieżek wykonać z innego 
materiału niż drewno.
Wójt uważa, że estetyka słupka metalowego lub plastikowego, źle będzie się komponowała 
z otoczeniem leśnym.

- Kalinowe Pola - Wójt przypomniał, że na kanwie spotkań z inwestorem i radnymi został 
podpisany list intencyjny, w którym m.in. zobowiązaliśmy się do wykonania kanalizacji 
w 2010 r. W kwestii podatków wyjaśnił, że podstawą do opodatkowania jest zakup lub 
dokończenie budowy. Informacja taka jest przesyłana do urzędu. Właściciel zobowiązany jest do 
złożenia informacji podatkowej w ciąg 14 dni od wystąpienia tego faktu, jeśli tego nie uczyni 
zostaje przez nas ponaglony. Przy Kalinowych Polach jest wybudowanych 13 domów, czy 
formalnie budowy zostały zakończone, tego Wójt nie wie, ale sprawdzi. Ponadto urzędnicy 
podatkowi w trakcie roku mają przypisane kontrole podatkowe i na takowe wyjeżdżają, tak więc 
każdy podlegający opodatkowaniu nie uniknie tego obowiązku.

Radny Michał Ligas przekazał informację od Pani Sołtys Bożeny Szczepańskiej dot. 
bałaganu w m. Niesulice, śmieci wysypujących się z kontenerów i worków ze śmieciami stojących 
przy kontenerach. Ponadto Pani Sołtys prosiła o przekazanie interpelacji odnośnie przesunięcia na 
późniejszą godziny wyłączania oświetlenia ścieżki pieszo-rowerowej.

Wójt wyjaśnił, że wczoraj w godzinach od 800 do 1300 pracownicy SZGK sprzątali 
w Nieś u licach, a śmieci przy kontenerach pozostawiane są przez wczasowiczów, wynoszących je ze 
swoich domów.

Radny Michał Ligas potwierdził ten proceder, ponieważ przy jego sklepie w Ołoboku taka 
sytuacja także ma miejsce.

Wójt zobowiązał się, że po sesji zadzwoni do SZGK, w sprawie zatrudnienia osoby do 
sprzątania w Niesulicach przez 4 dni w tygodniu na czas do około 15 września za wynagrodzenie 
w granicach ok. 1500 zł. Niestety z podopiecznych OPS nikt pracować nie chce.

Ad. V
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że wszystkie uchwały otrzymały pozytywne 

opinie stałych Komisji Rady Gminy Skąpe.
a) Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Olczak przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały Nr XVI/109/2011 Rady Gminy Skąpe z dnia 29 grudnia 2011 r. w sprawie uchwalenia 
uchwały budżetowej Gminy Skąpe na rok 2012. W wyniku głosowania uchwała została 
jednogłośnie podjęta (14 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”) i stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu.

b) Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Olczak przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany 
uchwały Nr XVI/110/2011 Rady Gminy Skąpe z dnia 29 grudnia 2011 r. w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Skąpe na lata 2012-2018. W wyniku głosowania 
uchwała została jednogłośnie podjęta (14 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”) 
i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. VI
Z-ca Przewodniczącego Rady Józef Roszczyk zaprosił wszystkich radnych i sołtysów wraz 

z rodzinami na festyn do miejscowości Łąkie 4 sierpnia 2012 r.
Natomiast Przewodniczący Rady Mirosław Olczak poinformował i także zaprosił na zabawę 

taneczną do Niekarzyna w dniu 18 sierpnia.

Ad. VII
Punkt ten dotyczył przyjęcia protokołu z XX Sesji Rady Gminy Skąpe. Przewodniczący Rady 

Gminy zapytał czy są do niego jakiekolwiek zastrzeżenia. Ponieważ uwag nie było, poddał pod 
głosowanie przyjęcie treści protokołu. W wyniku głosowania protokół został jednogłośnie przyjęty.

3



Ad. IX
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął XXI sesję Rady Gminy 

Skąpe o godz. 1040.

Na tym protokół zakończono i podpisano.
Przewodniczący Rady

Protokołowała: Ilona Żalisz
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